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ACTA NÚM.  61 
 
 

Membres assistents: 
 
Rosa Maria Sebastián Pérez  
Marta Bertrán Tarrés 
Jordi Carrabina Bordoll 
Jordi Hernández Sánchez 
Amparo Huertas Bailén 
Virginia Luzón Fernández 
Iván Martínez Flores 
Jordi Pàmies Rovira 
José Francisco Pérez Hernández 
Raquel Piqué Huerta 
Armand Sánchez Bonastre 
David Sánchez Solbes 
Maria Saña Seguí 
Albert Teixidó Palazón 
Xavier Verge Mestre 
 

A Bellaterra, a les 15.30 h del dia 21 de 
desembre de 2020, es reuneixen en 
sessió ordinària, per videoconferència i 
sota la presidència de la vicerectora 
d’Innovació i de Projectes Estratègics, 
Rosa María Sebastián Pérez, els 
membres de la Comissió de 
Transferència de Coneixements i 
Projectes Estratègics assenyalats al 
marge. 

 
No hi assisteixen Ismael Iván Blanco Fillola, Sergi Olvera Maneu, Carles Pedret Ferré ni 
Ramón Vilanova Arbós. Hi assisteixen, amb veu i sense vot, Assumpció Malgosa 
Morera, delegada del rector per a Política Científica, Carme Nogués Sanmiquel, adjunta 
del vicerector d’Innovació i de Projectes Estratègics, Anabel Poveda Barbero, cap de 
l’Àrea de Gestió de la Recerca, i Xavier Vallvé Sánchez, cap de l’Oficina de Valorització 
i Patents. 
 
Hi actua com a secretari Pedro de Alcántara-García Briones.  
 
 
 
Ordre del dia 
 
 
1.  Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
2.  Informe dels vicerectors. 
3. Aprovació de la creació i participació en l’empresa de base tecnològica Tramontane 

Therapeutics. 
4.  Adscripció de PDI de la UAB a ens vinculats. 
5.  Torn obert de paraules. 

 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
La sessió d’aquesta comissió es desenvolupa a distància, a l’empara de l’article 6 del 
Decret llei 8/2020, de 24 de març, de modificació parcial del Decret llei 7/2020, de 17 de 
març, de mesures urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de residus 
sanitaris, de transparència, de transport públic i en matèria tributària i econòmica, i 
d’adopció d’altres mesures complementàries, i de la Instrucció de la UAB 9/2020, que 
modifica la Instrucció 5/2020, sobre l’organització de reunions urgents a distància dels 
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òrgans de govern col·legiats generals davant l’emergència sanitària decretada a causa 
del COVID-19. 
 
La presidenta proposa als membres de la Comissió alterar l’ordre dels punts que s’han 
de tractar i canviar-lo pel següent: 1, 3, 2, 4 i 5. 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
 
La Comissió de Transferència de Coneixements i Projectes Estratègics de la UAB 
aprova, per assentiment, l’acta de la Comissió de la sessió de 5 de novembre de 
2020. 
 
 
3. Aprovació de la creació i participació en l’empresa de base tecnològica Tramontane 
Therapeutics. 
 
La presidenta informa de la sol·licitud presentada per Maria Fàtima Bosch Tubert i 
Francesc Gòdia Casablancas per a la participació de la UAB en l’empresa Tramontane 
Therapeutics, SL, dedicada a desenvolupar solucions terapèutiques per a malalties 
d’alta prevalença, incloent-hi patologies neurodegeneratives i metabòliques, des 
d’aproximacions de teràpia gènica, la qual està sustentada en els informes de l’Oficina 
de Valorització i Patents sobre l’objecte a transferir i la seva protecció, així com 
l’adequació per ser transferit a Tramontane Therapeutics, SL, i en el de la comissió ad 
hoc d’11 de desembre de 2020 (documents núm. 1 i 2 —documents confidencials—
). Tot seguit, dona la paraula al senyor Vallvé, cap de l’Oficina de Valorització i Patents, 
que explica els aspectes tècnics continguts a l’informe de l’Oficina de Valorització i 
Patents.  
 
La doctora Bosch, que s’ha incorporat a la sessió per tractar d’aquest punt, explica el 
projecte i la trajectòria de la recerca del seu grup (teràpies gèniques per a malalties 
rares), la qual es focalitza en malalties d’alta prevalença, com ara la diabetis de tipus 2, 
que pot afectar fins a 460 milions de persones al món i per a la qual en l’actualitat hi ha 
molts tractaments, però cap de curatiu. Parla del desenvolupament en malalties 
neurodegeneratives i demència, i diu que la companyia a constituir es focalitzarà en 
dues aproximacions diferents de teràpia per a Alzheimer i en altres estudis preclínics 
per a la malaltia de Parkinson i altres malalties degeneratives. Tot seguit, el doctor 
Gòdia, que també s’ha incorporat a la reunió per tractar d’aquest punt, comenta que el 
seu grup té coneixement per intervenir en el desenvolupament del procés de creació del 
medicament. Destaca la importància de poder disposar d’un sistema propi de creació 
del medicament, ja que, controlant el procés de fabricació, s’aconsegueix que el 
producte tingui qualitat farmacèutica GMP, potència terapèutica i una concentració més 
elevada de l’objectiu terapèutic, la qual cosa abarateix la producció del medicament. 
Destaca que en aquest projecte el factor del temps és un element essencial i que 
dependre d’un tercer perjudicaria el bon fi del projecte, ja que aquest tercer controlaria 
el període per arribar a la fase clínica del producte, i que per tant cal tenir una planta 
pròpia de fabricació del producte, el qual està patentat. Explica que a l’equip hi ha grans 
especialistes en la vessant analítica, cosa que enriqueix el procés, i que, a partir 
d’aquest coneixement i procés, es vol desenvolupar una planta de producció, des del 
banc cel·lular fins a la producció i formulació del producte final.  
 
La presidenta obre un torn de paraules i diferents membres feliciten els promotors pel 
projecte presentat i els fan diferents preguntes sobre el pla relatiu als espais on es vol 
desenvolupar el projecte i sobre la necessitat de dotar-se de personal propi per 
desenvolupar l’activitat de l’EBT.  
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Per tot això, a proposta de la vicerectora d’Innovació i de Projectes Estratègics, la 
Comissió de Transferència de Coneixements i Projectes Estratègics aprova, per 
assentiment, el següent:  
  
Primer.- Emetre proposta favorable per aprovar la participació de la Universitat 
Autònoma de Barcelona en el capital social de l’empresa “Tramontane 
Therapeutics, S.L” a través de la subscripció de 1.000 participacions social, per 
valor de 5.000 €, equivalents al 10% del capital social per part de l’entitat 
instrumental creada amb aquesta finalitat (UABFIRMS, S.L.U.), en els termes  
establerts a l’informe preliminar sobre la proposta emesa pel comitè ad-hoc 
(document núm. 2 –document confidencial-), reconeixent-ne a “Tramontane 
Therapeutics, S.L.” la condició d’empresa de base tecnològica de la Universitat 
Autònoma de Barcelona.  
 
Segon.- Comunicar l’anterior acord al Consell Social i elevar les actuacions a 
aquest òrgan perquè pugui emetre, si escau, l’informe escaient.   
 
Tercer.- Encarregar a la vicerectora d’Innovació i de Projectes Estratègics 
l'execució i el seguiment d’aquests acords. 
 
Quart.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
 
2. Informe dels vicerectors 
 
La presidenta inicia el seu informe explicant, en matèria de serveis universitaris, la 
reorganització portada a terme amb el canvi de normativa i la unificació dels serveis 
administratius. Comenta que la doctora Nogués seguirà com a adjunta de la vicerectora. 
També informa que ja s’han aprovat les tarifes en el Consell Social i que hi ha hagut una 
disminució d’ingressos de tarifes per culpa de la COVID-19, però no ha estat gaire gran. 
 
Tot seguit, passa a informar dels resultats en alguns projectes, com el Plan nacional, 
que ha atorgat vuit places ICREA Acadèmia a la UAB. Diu que valora molt positivament 
els resultats dels projectes europeus Horitzó 2020, ja que s’ha aconseguit un augment 
d’un 70 % de recursos respecte del programa anterior.  
 
En relació amb la promoció de les accions de recerca, informa que es perllonga fins al 
juny de 2021 el període per fer les estades de PIF a l’estranger atorgades el 2020 (la 
nova convocatòria dependrà de la situació de la COVID-19). Diu que es continua fent la 
formació en competències transversals; que s’acaba de passar l’auditoria per obtenir la 
certificació EURAXES amb èxit; que es vol millorar el suport econòmic als instituts propis 
—discutir la redistribució dels pressupostos dels instituts—, i que es vol generar una 
nova CORE sobre intel·ligència artificial en col·laboració amb el CVC.  
 
En relació amb la promoció i la millora d’activitats de transferència, informa que s’està 
fent un esforç per promoure les convocatòries de Proof of Concept i Smart Money i per 
consolidar els UAB Open Labs. Diu que es vol consolidar l’activitat de transferència en 
l’entorn del Hub B30 i que es vol treure profit d’aquesta xarxa —cursos de postgrau, 
projectes industrials, altres projectes amb el territori—. 
 
En relació amb la captació de talent, informa que es vol fer una nova convocatòria del 
Programa Talent i que es vol aprovar una partida pressupostària d’acollida 
d’investigadors Ramón y Cajal per poder competir amb altres universitats; que es 
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continuaran fent accions específiques per captar i donar suport a investigadors ICREA i 
ERC, i que se seguirà amb el cofinançament del programa Beatriz Galindo. 
 
Quant a les infraestructures, comenta que hi ha un compromís per cofinançar l’adquisició 
d’un microscopi electrònic, gestionat per l’ICN2. I afegeix que s’aposta per millorar el 
Servei de Biblioteques, on s’estan fent moltes obres de reforma per oferir nous serveis. 
 
Finalment, indica que es vol fusionar la Comissió d’Investigació i la de Transferència de 
Coneixements i Projectes Estratègics. 
 
La presidenta dona la paraula al vicerector de Recerca i de Transferència, el qual inicia 
el seu informe explicant que la Universitat forma part de dues xarxes d’universitats 
internacionals: YERUN i ECIU, les quals poden estar en situació de competència, i que 
davant d’aquesta situació s’ha pres la decisió de donar-se de baixa de YERUN, perquè 
s’ha optat per ECIU. Comenta que els diners esmerçats en YERUN es destinaran a 
participar en un fons d’ECIU que promou el moviment d’investigadors d’aquesta xarxa. 
 
Explica que els resultats de projectes europeus són bons, que el proper any comença el 
nou programa marc i que l’Oficina de Projectes Internacionals farà accions formatives 
del projecte Horitzó Europa per explicar com s’estructura el nou programa marc i 
començar a treballar amb els departaments i instituts. Explica que Assumpció Malgosa 
treballarà amb el vicerector i que es reuniran amb totes les estructures de recerca. 
 
Comenta que la doctora Malgosa és la delegada del rector per a Política Científica i que 
substituirà el vicerector de Recerca quan es jubili d’aquí dos anys.  
 
Informa que en l’actualitat les universitats públiques i la Direcció General de Recerca 
estan discutint sobre els nous indicadors de finançament de les universitats (PROFOR), 
i comenta la reunió en el CIC i que la DGR està d’acord a revisar el model que perjudica 
actualment les universitats grans. Explica que hi ha cinc estratègies i cinquanta 
indicadors, i que es vol reduir el nombre d’indicadors.  
 
En relació amb el Pla de formació, explica que s’estan transformant les activitats 
formatives amb una visió molt més integral, no solament adreçada al PDI, sinó també al 
personal investigador en formació i al PAS, i que l’equip destinarà una persona perquè 
coordini l’activitat amb la Unitat de Formació, l’ICE i l’Escola de Doctorat.  
 
Finalment, informa sobre el projecte FEDER en relació amb les OTRI i explica que es 
va demanar una pròrroga i que es disposa d’un any per poder gastar els diners atorgats. 
  
 
4. Adscripció de PDI de la UAB a ens vinculats 
 
La presidenta informa de les sol·licituds d’adscripció i les descripcions de l’activitat 
investigadora del personal docent i investigador (PDI) que es llista al document núm. 3. 
 
Per tot això, a proposta de la vicerectora d’Innovació i de Projectes Estratègics, la 
Comissió de Transferència de Coneixements i Projectes Estratègics aprova, per 
assentiment, el següent:  
 
Primer.- Aprovar les modificacions d’adscripció de la recerca de personal 
investigador de la UAB en les institucions de recerca recollides en el document 
núm. 3.  
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Segon.- Encarregar a la vicerectora d’Innovació i de Projectes Estratègics 
l'execució i el seguiment d’aquests acords. 
 
Tercer.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
 
5. Torn obert de paraules 
  
No hi ha cap intervenció.  
  
 
 
A les 17 h la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta 
acta. 
 
 
  
El secretari   
 
         Vist i plau 
         La presidenta 
 


